

Taiwan Journal of Pediatric Dentistry

Information for Authors

Submission of manuscripts

The *Taiwan Journal of Pediatric Dentistry* (TJPD) accepts articles related to basic and/or clinical pediatric dentistry and orthodontics, cariology, and preventive dentistry. Manuscripts accepted for publication should be original, written in either English or Chinese, and have been classified their types as follows:

1. Review article
2. Research article
3. Clinical report
4. Case report
5. Innovations and ideas

Format

1. The article is original, has not been previously published, and is not under consideration by another journal. Please e-mail electronic manuscripts to: "ta81pd06@ms19.hinet.net", or send certified mail with CD or DVD to "Taiwan Journal of Pediatric Dentistry, 3F, No.283, Sec. 2, Fuxing S. Rd., Da'an Dist., Taipei City 106". Please contact the editor for upload URL if files could not be sent by e-mail due to file size limitation.
2. Please use Microsoft Word for article writing. Disks should be labeled with title of paper, and first author's name.
3. The body of the text, either English or Chinese, including the abstract, references should not exceed 8 pages. Contact the editor for permission to exceed 12 pages, if necessary.
4. A cover letter signed by all the authors to the editor-in-chief should clearly state that the final manuscript has been seen and approved by all authors.

Manuscript organization

1. **Title page:** The title page should include the title of the article, running title (less than 40 letters), full name(s) of author(s), academic degrees, and institutional positions. The corresponding author's address, business telephone numbers, fax numbers, and e-mail address should be given.
2. **Abstract:** Provide an abstract of 400 words or less with no more than 5 keywords. Briefly state the purpose, the methods, the results, and the principal conclusions. English manuscript needs a Chinese abstract, and vice versa.
3. **Text:**
 - A. Review article and innovation and ideas accept any formats of manuscript
 - B. Research article should include introduction, materials and methods, results, discussion, and conclusions.
 - (1) Introduction. Briefly state the study's objective and omit extensive review of the literature.
 - (2) Materials and/or Methods. Describe the experimental design procedures and subjects used.
 - (3) Results. Present the results of what the study had got. Use tables, charts, and figures to clarify the findings.
 - (4) Discussion. Point out the significance of the data and clearly identify speculations. Give answers to what you have found and discuss your findings in the light of other reports.
 - (5) Conclusion(s). Be sure to include a clearly labeled conclusion.
 - C. Clinical report should include introduction, methods, results, and discussion.

D. Case report should include introduction, case history, and discussion.

4. **References:** Cite references sequentially in the text in order. References in press must include author's name(s), title of article, and name of journal. Journal names must be abbreviated according to the National Library of Medicine (NLM) Title Abbreviation, for example:

- (1) **Journal article:** Lin YT, Chang LC. Space changes after premature loss of the mandibular primary first molar: a longitudinal study. *J Clin Pediatr Dent* 1998; 22: 311-6.
- (2) **Complete book:** McDonald RE, Avery DR. *Dentistry for child and adolescent* 5th ed, Mosby Co, St Louis, 1988; pp339-41.
- (3) **Chapter in book:** Moore BK, Avery DR. Dental materials. In: McDonald RE, Avery DR (ed). *Dentistry for child and adolescent* 6th ed., Mosby Co., St. Louis, 1994; pp349-72.
- (4) **Online journal article:** Yavuz MS, Aras MH, Büyükkurt MC, Tozoglu S. Impacted mandibular canines. *J Contemp Dent Pract* 2007; 8: 78-85. Available at: <http://www.thejedp.com/issue036/index.htm>. Accessed November 20, 2007.
- (5) **Web site:** Centers for Disease Control and Prevention. Recommendations for using fluoride to prevent and control dental caries in the United States. Available at: <http://www.cdc.gov/mmwr/preview/mmwrhtml/rr5014a1.htm>. Accessed November 20, 2007.
- (6) **Online chapter in book:** Stevens CA. Rubinstein-Taybi Syndrome. In: Adam MP, Ardinger HH, Pagon RA, Wallace SE (ed). *GeneReviews** [Internet], University of Washington, Seattle, 1993-2021. Available at: <https://www.ncbi.nlm.nih.gov/books/NBK1526/>. Accessed February 20, 2020.

5. **Illustrations, tables and legends:**

- (1) Each Illustration or table should be accompanied by a brief title and a legend, placed at the end of the article on a separate page. Label them in the numerical order.
- (2) Figures should be submitted as picture files provided in JPG or TIFF format. Color images or Gray scale images need to be at least 300 DPI. Line art should be at least 1200 DPI.
- (3) The eyes of identifiable persons must be covered up. If not, a signed consent form has to be accompanied.
- (4) Photomicrographs must include an internal scale marker, the type of specimen, original magnification and stain.

Checklist for authors

- Provide a covering letter
- Provide a copyright transfer form
- Provide complete information (in English & Chinese): title of the article, running title (less than 40 letters), type of the article, names and institutions of all authors, institution, address, phone, fax numbers and e-mail address of the corresponding author.
- Provide an abstract of 400 words or less with no more than 5 keywords in English & Chinese. Structured abstract for the original article: purpose, materials & methods, results, and conclusion.
- Check all references for accuracy, correct format, and completeness
- Ensure all tables, illustrations and legends are on separate pages
- Ensure all illustrations are properly formatted

Miscellaneous

If submitting by post, manuscript should be sent by certified mail with CD or DVD protected from folding. Once published, the copyright ownership of the manuscript is transferred to TJPD.

臺灣兒童牙醫學雜誌投稿須知

一. 凡與基礎兒童牙科學、齶齒學、口腔預防醫學、臨床矯正學有關之著作，均為刊載之對象。接受的稿件類型共有下列五種，來稿請註明類型：

1. 學術綜論 (review article)
2. 研究論文 (research article)
3. 臨床報告 (clinical report)
4. 病例報告 (case report)
5. 新理念與新方法 (innovations and ideas)

二. 稿件撰寫一般格式：

1. 文章必須是原始著作，沒有刊於或將被接受刊於其他雜誌。須以電子檔 E-mail 至 ta81pd06@ms19.hinet.net。或將電子檔燒錄至光碟並寄「106 台北市大安區復興南路二段 283 號 3 樓 臺灣兒童牙醫學雜誌」收。若檔案大小無法以 E-mail 寄送，可聯繫本誌編輯以檔案上傳之方式繳交。
2. 中、英文皆可，請以電子文件投稿，文書處理程式請使用 Microsoft Word。光碟片須標示投稿題目、第一作者姓名。請依照投稿須知設定格式，但不需任何編排。
3. 全文總頁數（包括摘要及參考文獻）以八頁為限，必要時可向本誌編輯提出申請增至十二頁。
4. 請同時附上致本誌主編投稿同意函，說明所有作者均曾過目且同意投稿，並由所有作者簽名。

三. 稿件內容詳細規格如下：

1. **首頁 (title page)**：包括題目、作者姓名、服務單位、學歷；簡題 (running title) 長度在四十個字以內；稿件主要負責者 (corresponding author) 之姓名與地址、電話、傳真、e-mail，以上各項資料皆須具備中英文。
2. **摘要 (abstract)**：以 400 字為限，研究論文摘要應簡潔說明研究目的、方法、結果、主要結論。並需附關鍵詞 (key words) 5 個以內。以上各項資料皆須具備中英文。
3. **本文 (text)**：
 - A. 學術綜論 (review article) 與新理念與新方法—無一定格式。
 - B. 研究論文—分前言、材料與方法、結果、討論、結論。
 - (1) 前言 (introduction)：簡要說明研究由來。
 - (2) 材料與方法 (material and methods)：敘述研究設計、對象、步驟。
 - (3) 結果 (results)：研究結果以文字、表格或插圖表示之。
 - (4) 討論 (discussion)：強調重要結果與論點，與前人論述作比較等。
 - (5) 結論 (conclusion)：結論要簡要明確。
 - C. 臨床報告—分前言、方法、結果、討論。
 - D. 病例報告—分前言、病例、討論。
4. **參考文獻 (references)**：以出現於本文中之先後順序用阿拉伯數字 (上標) 排列之，內容含作者姓名、篇名、期刊名、年代、頁數，期刊名請依 National Library of Medicine (NLM) Title Abbreviation 方式縮寫。例如：
 - (1) 期刊之書寫：Lin YT, Chang LC. Space changes after premature loss of the mandibular primary first molar: a longitudinal study. J Clin Pediatr Dent 1998; 22: 311-6.
 - (2) 書籍之書寫：McDonald RE, Avery DR. Dentistry for child and adolescent 6th ed., Mosby Co, St Louis, 1994; pp339-41.

- (3) 有編輯者之書籍章節書寫：Moore BK, Avery DR. Dental materials. In: McDonald RE, Avery DR (ed). Dentistry for child and adolescent 6th ed, Mosby Co, St. Louis, 1994; pp349-72.
- (4) 網站文章之書寫：Centers for Disease Control & Prevention. Recommendations for using fluoride to prevent and control dental caries in the United States. Available at: <http://www.cdc.gov/mmwr/preview/mmwrhtml/rr5014a1.htm>. Accessed November 20, 2007.
- (5) 電子期刊之書寫：Yavuz MS, Aras MH, Büyükkurt MC, Tozoglu S. Impacted mandibular canines. J Contemp Dent Pract 2007; 8: 78-85. Available at: <http://www.thejedp.com/issue036/index.htm>. Accessed November 20, 2007.
- (6) 網路有編輯者之書籍章節書寫：Stevens CA. Rubinstein-Taybi Syndrome. In: Adam MP, Ardinger HH, Pagon RA, Wallace SE (ed). GeneReviews® [Internet], University of Washington, Seattle, 1993-2021. Available at: <https://www.ncbi.nlm.nih.gov/books/NBK1526/>. Accessed February 20, 2020.

5. 插圖、表格與說明 (illustrations, tables and legends)：

- (1) 每一插圖與表格應為單獨一頁，置於文末，依本文中出現之順序冠以阿拉伯數字，並附有簡短標題及詳細說明。
- (2) 影像圖檔應以JPG 或TIFF 形式存檔。彩色或灰階圖形之解析度至少達 300DPI，線條圖形則須至 1200DPI，並請在光碟片上標明圖檔名稱及所使用軟硬體名稱。
- (3) 病人臉部照片須遮蓋眼睛至無法辨認是何人的程度，否則須附病人之書面同意書。
- (4) 顯微照像須包含比例尺 (internal scale marker)、標本種類、標明放大倍數及染色方式。
- (5) 若由多張圖組成請設定群組，並使用大寫英文字母編號，並加以說明。

四. 投稿清單

- 投稿同意函。
- 著作權讓與同意書。
- 稿件首頁須包含題目、簡題 (長度在 40 個字以內)、稿件類別、主要負責者之姓名與地址、電話、傳真、e-mail、所有作者之服務機構，以上各項資料皆須具備中英文。
- 附中英文摘要 (400 字以內) 及關鍵字 (5 個以內)，原著論文的摘要應分研究目的、方法、結果、主要結論。
- 確認所有參考文獻的格式、內容、引用順序皆完整無誤。
- 確認所有圖表皆符合格式。且於文末單獨分頁，而未置於本文中。
- 確認原始圖檔符合格式。

五. 其他：以厚信封掛號投寄，光碟須以厚紙板保護，以防摺疊。稿件一經刊載，版權屬本誌所有。